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Zápis z jednání členů Programového výboru a Monitorovacího výboru  

Místní akční skupiny NAD ORLICÍ, které se konalo dne 26. 3. 2008  

v Galerii Antonína Hudečka na Úřadu Městyse Častolovice 
 

Přítomni:  

Programový výbor -  Mgr. Martina Bělková, p. Pavel Hubálek, p. Jaromír Ţid, Ing. P. Bílek, 

Ing. Zbyněk Myšák, Ing. Václav Záruba; 

Monitorovací výbor – paní Jitka Prossová, Ing. Pavlína Kotoučová, Mgr. Ing. Jindřich 

Drozd, Ing. Radek Sus, p. Petr Balous; 

Omluveni: p. Jaromír Kratěna 

Nepřítomni: paní Petra Šutová 

Hosté: Ing. Marie Beznosková 

 

Program jednání: 

1. představení jednotlivých členů programového (PV) a monitorovacího (MV) 

výboru 

2. volba předsedy správní (SR) a dozorčí (DR) rady 

3. zprávy o výsledcích podaných žádostí 

4. informace o aktuálním rozsahu území MAS 

5. integrovaná strategie území MAS 

6. účetní závěrka 

7. informace o výběrových řízeních 

8. priority integrované strategie území MAS 

9. různé 
 

Jednání bylo zahájeno v 19:15 hodin. 

 

Pan Hubálek přivítal přítomné a Mgr. Kulíšek přednesl program jednání. 

 

Bod 1 – představení jednotlivých členů programového a monitorovacího výboru 

Jednotliví přítomní se stručně představili:  

p. Pavel Hubálek – předseda správní rady NAD ORLICÍ, o.p.s., předseda PV, jednatel 

společnosti ADEVA – školní jídelny, spol. s r. o.; 

Mgr. Martina Bělková – členka PV, starostka Městyse Častolovice; 

Ing. Pavlína Kotoučová – členka MV a dozorčí rady (DR), vedoucí oddělení regionálního 

rozvoje Městského úřadu Kostelec nad Orlicí; 

paní Jitka Prossová – členka MV, manaţer logistiky Federal-Mogul, členka TJ Sokol 

Kostelecká Lhota; 

p. Jaromír Ţid – člen PV, správní rady (SR), starosta obce Vrbice;  

Mgr. Petr Kulíšek – manaţer MAS; 

Ing. Pavel Bílek – člen PV, středoškolský učitel, podnikatel, člen ZO Vrbice; 

Ing. Václav Záruba – člen PV, stavební projektant, člen ZO ČSOP - provozovatele  

Podorlického skanzenu Krňovice; 

Ing. Zbyněk Myšák – člen PV a SR, člen SDH Krchleby, zaměstnanec ZOPOS, a. s. 

Přestavlky; 

Ing. Radek Sus – člen MV a DR, zemědělský podnikatel; 

Mgr. Ing. Jindřich Drozd – člen MV a DR, místostarosta Města Třebechovice pod Orebem; 

p. Petr Balous – člen MV, soukromě hospodařící zemědělec.  
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Jednání se zúčastnila Ing. Marie Beznosková, zástupce Regionálního odboru Státního 

zemědělského a intervenčního fondu (SZIF), která mj. nabídla konzultační pomoc při 

administraci projektů MAS. 

 

Bod 2 - volba předsedy správní a dozorčí rady 

Členy SR jsou p. Pavel Hubálek, p. Jaromír Ţid a Ing. Zbyněk Myšák. Členové SR 

jednomyslně zvolili předsedou SR p. Pavla Hubálka. 

Členy DR jsou Mgr. Ing. Jindřich Drozd, Ing. Radek Sus a Ing. Pavlína Kotoučová. Členové 

DR losovali délku funkčního období – p. Drozd 1 rok, p. Sus 3 roky, paní Kotoučová 2 roky. 

Členové DR jednomyslně zvolili předsedou DR Mgr. Ing. Jindřicha Drozda. 

 

Bod 3 - zprávy o výsledcích podaných žádostí 

Informace podal Mgr. Petr Kulíšek. SZIF zveřejnil výsledky 2. výzvy k předkládání ţádostí 

do 3. osy Programu rozvoje venkova – uspěl projekt MAS „Naučné stezky v kraji mezi 

Orlicemi“, v rámci kterého bude zrealizováno minimálně 35 km naučných stezek včetně 

vybavení mobiliářem ve výši Kč 836 000,--. Další výzva se očekává v červnu 2008. Otázkou 

je, zda se bude pokračovat v tvorbě naučných stezek v obcích do 500 obyvatel (např. obce 

Poorlicka, Hřibiny – Ledská, obce na Třebechovicku apod.). Dotace činí 90 % uznatelných 

výdajů, 10 % je třeba dofinancovat – cca 90 tis. Kč bude činit příspěvek Brodce či obcí 

v území, dle jednání s DSO. Financování – není moţné průběţné financování, proto si MAS 

bude muset finanční zdroje půjčit. Doba realizace projektu je max. 18 měsíců. V rámci 

projektu budou provedeny práce typu značení, výroba a instalace informativních panelů, 

vybavení stezek lavičkami, rozcestníky, zelení. Realizace se předpokládá od září 2008.  

Úkoly: 

1. o problematice financování jednat se zástupcem České spořitelny pro neziskový 

sektor p. Hanušem a zjistit podmínky financování – zajistí p. Pavel Hubálek; 

2. s dodavateli domluvit posun splatnosti faktur – zajistí manažer projektu na 

základě poptávky a uzavřených smluv; 

3. provést výběrová řízení na dodavatele – do června 2008; 

4. oslovit případného sponzora. 

 

MAS je partnerem v projektu vzdělávání, na který dotaci ţádal Krajský spolek pro obnovu 

venkova (KSPOV). 

 

V současné době je vyhlášen dotační program Fondu T-Mobile, ţádosti se podávají do 25. 4. 

2008, maximální výše grantu je Kč 100 000,--, příspěvek pro NNO můţe činit aţ 90 % 

celkových nákladů projektu, u obcí 50 %. Projekty musí být zaměřeny na zlepšení ţivotního, 

kulturního a sociálního prostředí. 

 

O programu LEADER ČR zatím informace nejsou, výzva se předpokládá v červnu 2008, a to 

např. v rámci opatření 4.2.1 spolupráce MAS (lze uplatnit investiční i neinvestiční náklady). 

MAS Sdruţení Růţe z jiţních Čech, MAS Poodří a MAS Podchlumí jsou ochotné být 

partnery v projektu na společné téma. Spolupráce započne cestami do jejich regionů. 

 

Bod 4 – informace o aktuálním rozsahu území MAS 

Území MAS se neustále rozšiřuje, některé obce z Pardubického kraje zvaţují vloţení území, 

s některými obcemi (i v Královéhradeckém kraji) je třeba jednat. 

Úkol:  

1. do 15. 4. 2008 oslovit potenciální obce; 

2. do 30. 4. 2008 vyžádat od obcí jasné stanovisko o vložení území. 
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Bod 5 – integrovaná strategie území MAS 

V současné době probíhá proces veřejného projednávání integrované strategie území (ISÚ) 

MAS postupně v jednotlivých částech území MAS. Poté bude písemná verze zaslána všem 

starostům obcí (např. na CD), v září se bude předkládat SPL = fiche a výtah z ISÚ k ţádosti 

v programu LEADER. ISÚ je umístěna na webových stránkách MAS k připomínkování. 

Programový výbor potom strategii schválí a daná opatření předloţí Valné hromadě NAD 

ORLICÍ o.p.s. Proběhla diskuse, z které mj. vyplynulo, ţe je třeba připravit zkrácenou verzi 

strategie a zaslat ji všem subjektům v území. Ze zkrácené verze vyplynou pracovní skupiny 

(předpoklad 7 pracovních skupin). Problematikou vzniku pracovních skupin se bude zabývat 

programový výbor. Je třeba oslovit a do pracovních skupin zapojit občany se znalostmi 

odborné problematiky dle jednotlivých témat strategie. 

Úkol: 

1. do 10. 4. 2008 připravit zkrácenou verzi ISÚ a zaslat všem subjektům v území;  

2. promyslet kontakty na občany s odbornými znalostmi dle jednotlivých témat 

strategie. 

 

Bod 6 – účetní závěrka 

S údaji vyplývajícími z účetní závěrky seznámil Mgr. Kulíšek. Hospodářská činnost MAS 

dosáhla zisku Kč 4 000,--, nezisková činnost MAS ztráty Kč 42 000,--. Celková ztráta tedy 

činí Kč 38 000,--. K daňové problematice a výkazům hospodaření cennými informacemi 

přispěl Mgr. Ing. J. Drozd. 

 

Bod 7 – informace o výběrových řízeních 

a) výběrové řízení na asistenta projektů rozvoje venkova a spolupráce 

Je vypsáno výběrové řízení na asistenta projektů rozvoje venkova a spolupráce. K dnešnímu 

dni projevilo zájem 7 osob. Pro uchazeče o uvedenou pozici je třeba připravit otázky. Jedním 

z důleţitých předpokladů je znalost území. Proběhla diskuse o výběru komise pro výběrová 

řízení. Z té vyplynulo, ţe výběrem uchazečů by se měla zabývat výběrová komise, která je 

jedním z orgánů MAS. 

Úkol:  

1. do 4. 4. 2008 připravit podklady (otázky) pro výběrové řízení; 

2. do 30. 4. 2008 zrealizovat výběrové řízení uchazeče. 

 

b) výběrové řízení na veřejné zakázky 

O tématu proběhla diskuse. Bylo konstatováno, ţe v rámci vzdělávacího procesu proběhne 

základní školení pro členy výběrové komise a další zájemce z území MAS o veřejných 

zakázkách. Pro výběrová řízení na veřejné zakázky je třeba připravit obecnou metodiku. 

Základní údaje jsou obsaţeny v pravidlech ministerstva zemědělství (MZe). Návrh p. Mgr. 

Ing. Drozda – s Ing. Beznoskovou a Mgr. Kulíškem  sestaví metodiku dle pravidel MZe.  

Úkol: 

1. do 15. 5. 2008  připravit metodiku pro výběrová řízení na veřejné zakázky; 

2. do 30. 6. 2008  výběrová komise provede výběrová řízení na veřejné zakázky. 

 

Bod 8 – priority integrované strategie území MAS 

Mgr. Kulíšek vyjmenoval jednotlivé priority strategie: 

1. Udrţitelný rozvoj venkova a podmínek pro ţivot v obcích. 

2. Zachování a zhodnocování místního přírodního a architektonického dědictví a 

tradičního rázu regionu. 

3. Rozvoj pohostinné tváře regionu, podmínek pro návštěvnost a turistický ruch a 

zvýšení kvality ţivota v regionu Nad Orlicí. 
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4. Rozvoj a provázanost místní ekonomiky a uplatnění místní produkce. 

5. Zvyšování úrovně a otevřenosti samosprávy a rozvoj partnerství a spolupráce, 

zapojování veřejnosti. 

6. Rozvoj bohatství kulturního a spolkového ţivota, sounáleţitosti obyvatel a účasti 

obyvatel ve veřejném ţivotě. 

7. Rozvoj lidských zdrojů v území, zvyšování vzdělanosti obyvatel, rozvoj nových 

přístupů a kvality. 

8. Udrţitelná péče o kulturní krajinu, zvyšování její ekologické stability, udrţitelné 

nakládání s prostředím. 

9. MAS jako opora a zázemí rozvoje regionu. 

 

Úkol: členové PV se seznámí s jednotlivými prioritami strategie a vyberou si určitou 

prioritu, za kterou budou mít odpovědnost a budou za přispění managementu MAS 

organizovat „kulaté stoly“  nad problematikou dané priority. 

 

Bod 9 - různé 

Termín další schůzky členů PV: jednání členů PV se uskuteční 9. 4. 2008 od 19:00 hodin. 

Místo jednání p. Hubálek upřesní. Předpokládá se, ţe další schůzky členů PV se budou konat 

2. a 4. středu v měsíci. 

 

 

Jednání členů programového a monitorovacího výboru bylo ukončeno ve 21:30 hodin. 

 

 

 

Zapsala: Ing. Pavlína Kotoučová 

 

 

 

 

 

Ověřil: .........................................  ..................................................... 

 

 

 


